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Čudo u Kani znak je Božjeg blagoslova nad brakom

Draga braćo i sestre, dobar dan!

Evanđelje ove nedjelje predstavlja čudo koje se dogodilo u galilejskom selu Kani, za vrijeme
svadbene svečanosti na kojoj su sudjelovali također Marija i Isus, s njegovim prvim učenicima
(usp. Iv 2, 1-11). Marija obavještava Sina da je nestalo vina, a Isus, nakon što joj je odgovorio da
nije još došao njegov čas, ipak uzvraća na njezinu brižnost i daruje zaručnicima najvrsnije vino na
slavlju. Evanđelist ističe da "tako, u Kani Galilejskoj, učini Isus prvo znamenje i objavi svoju slavu
te povjerovaše u njega njegovi učenici" (r. 11).

Čuda su, dakle, izvanredna znamenja koja prate naviještanje Radosne vijesti a svrha im je
probuditi ili ojačati vjeru u Isusa. U čudu učinjenom u Kani, možemo vidjeti čin Isusove
dobrohotnosti prema mladencima, znak Božjeg blagoslova nad brakom. Ljubav između muškarca i
žene je, dakle, dobar način da se živi evanđelje, to jest da se s radošću kroči putom svetosti.

No, čudo u Kani ne tiče se samo mladenke i mladoženje. Svako ljudsko biće je pozvano susresti
Gospodinu u vlastitom životu. Kršćanska vjera je dar kojeg primamo na krštenju i koji nam
omogućuje susresti Boga. Vjera prolazi kroz radosti i tuge, svjetlosti i tame, kao u svakom
autentičnom iskustvu ljubavi. Izvješće o svadbi u Kani poziva nas otkriti da nam se Isus ne
predstavlja kao sudac spreman osuditi naše grijehe, niti kao zapovjednik koji od nas traži da se
slijepo pokoravamo njegovim zapovijedima; on se pokazuje kao Spasitelj čovječanstva, kao brat,
kao naš stariji brat, Očev Sin, predstavlja se kao onaj koji odgovara na očekivanja i obećanja
radosti koja prebivaju u srcu svakog od nas.

Možemo se stoga zapitati: poznam li doista tako Gospodina? Doživljavam li ga kao bliska meni,
mojem životu? Uzvraćam li mu istom onom zaručničkom ljubavlju koju on očituje svaki dan svima,
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svakom ljudskom biću? Radi se o tome da shvatimo da nas Isus traži i poziva nas da mu
napravimo mjesta u intimi našeg srca. A na tome putu vjere s Njim nismo prepušteni samima sebi:
primili smo dar Krvi Kristove. Velike kamene posude koje je Isus dao napuniti vodom da je pretvori
u vino (v. 7) znak su prijelaza sa starog na novi savez: namjesto vode koja se koristi za obredno
čišćenje, primili smo Isusovu krv, prolivenu na sakramentalan način u euharistiji i na krvni način u
muci i križu. Sakramenti, koji izviru iz uskrsnog otajstva, ulijevaju u nas nadnaravnu snagu i
dopuštaju nam kušati beskrajno Božje milosrđe.

Neka nam Djevica Marija, uzor meditacije Gospodinovih riječi i čina, pomogne s vjerom otkriti
ljepotu i bogatstvo euharistije i drugih sakramenata, koji uprisutnjuju Božju vjernu ljubav prema
nama. Moći ćemo se tako sve više zaljubljivati u Gospodina Isusa, našeg Zaručnika, i ići mu
ususret s upaljenim svjetiljkama naše radosne vjere te postati tako njegovi svjedoci u svijetu.

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre,

danas se obilježava Svjetski dan selilaca i izbjeglica, koji se, u kontekstu Svete godine milosrđa,
također slavi kao Jubilej selilaca. Drago mi je, dakle, srdačno pozdraviti pripadnike etničkih
zajednica koji su prisutni ovdje, sve vas, iz različitih krajeva Italije, posebno iz Lacija. Dragi selioci i
izbjeglice, svatko od vas nosi u sebi povijest, kulturu, dragocjene vrijednosti, a često nažalost
također iskustva siromaštva, tlačenja i straha. Vaša prisutnost na ovom trgu znak je nade u Boga.
Ne dopustite da vam ukradu nadu i radost života, koji su plod iskustva Božjeg milosrđa, također
zahvaljujući osobama koje su vam ukazale gostoprimstvo i pomažu vam. Neka vam prolazak kroz
Sveta vrata i misa koju ćete uskoro doživjeti ispune srce mirom. Na ovoj misi, želio bih se zahvaliti
- a zahvaljujte i vi sa mnom - zatvorenicima iz zatvora Opera, za dar hostija koje su oni sami
pakirali i koje će se koristiti na ovom slavlju. Pozdravimo ih pljeskom s ovoga mjesta, svi zajedno...

Srdačno pozdravljam sve vas, hodočasnike iz Italije i drugih zemalja: osobito, članove kulturnog
društva Napredak iz Sarajeva; španjolske studente iz Badajoza i Palma de Mallorce, te mlade iz
Osteria Grande (Bologna).

Sada pozivam sve da se obratimo Bogu molitvom za žrtve atentata koji su se posljednjih nekoliko
dana dogodili u Indoneziji i Burkini Faso. Neka ih Gospodin primi u svoj dom i podupre predanost
međunarodne zajednice za izgradnju mira. Upravimo svoju molitvu Gospi: Zdravo Marijo...

Želim svima ugodnu nedjelju. Molim vas, ne zaboravite moliti za mene. Dobar tek i do viđenja!
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